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Protokół nr XIV/2019 

z sesji Rady Gminy Inowłódz, która odbyła się 26 września 2019 r. 

w godzinach 1300 – 1540  w sali na zamku Kazimierza Wielkiego w Inowłodzu 

 

Na ustawowy skład osobowy 15 radnych obecnych było 13 radnych. 

(Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu). 

(Lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu). 

 

Udział w sesji wzięli: 

1. Pan Bogdan Kącki – Wójt Gminy Inowłódz 

2. Pan Jan Żerek – Sekretarz Gminy Inowłódz 

3. Pani Katarzyna Koch – Skarbnik Gminy Inowłódz 

4. Pan Kazimierz Grygiel – Kierownik Referatu Organizacyjnego 

5. Pan Marek Iskierka – Kierownik Referatu Inwestycji 

6. Pan Jarosław Jopek – Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej 

7. Pani Agnieszka Ciołak – Dyrektor Gminnego Centrum Kultury  

8. Pani Renata Dąbrowicz – Kierownik Centrum Usług Wspólnych Gminy Inowłódz 

9. Pani Janina Gostyńska – Z-ca Kierownika Referatu Gospodarki Komunalnej 

10. Pani Iwona Szczepańska – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  

11. Pani Beata Janik – Radca prawny Urzędu Gminy Inowłódz 

12. Pani Iwona Gabryszewska – Dyrektor Publicznej Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II 

w Brzustowie 

13. Pani Jolanta Łon – Dyrektor Publicznej Szkoły Podstawowej  im. J. Tuwima w Inowłodzu 

14. Pani Stefania Ziętara – Dyrektor Szkoły Podstawowej im. I. Mościckiego w Królowej Woli 

 

 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie XIV sesji Rady Gminy Inowłódz VIII kadencji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad sesji.  

3. Zatwierdzenie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołów z obrad: XI, XII i XIII sesji Rady Gminy Inowłódz. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Inowłódz o działaniach podejmowanych 

w okresie między sesjami. 

6. Informacja Wójta Gminy Inowłódz o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami. 

7. Informacja z działalności edukacyjnej szkół z terenu Gminy Inowłódz za rok szkolny 

2018/2019. 

8. Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Inowłódz za I półrocze 2019 r. 

9. Rozpatrzenie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Inowłódz na lata 2019-2035. 

10. Rozpatrzenie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Inowłódz na rok 2019. 

11. Rozpatrzenie uchwały w sprawie „Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

przy ul. Podleśnej /ul. Władysława Komara/ul. Janusza Kusocińskiego w miejscowości 

Spała w gminie Inowłódz”. 

12. Rozpatrzenie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego fragmentu miejscowości Spała w Gminie Inowłódz – 

rejon błoni nadpilicznych.  

13. Rozpatrzenie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości 

/pow. 0,0144 ha z dz. nr 582/1 w Brzustowie/. 
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14. Rozpatrzenie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości /dz. nr 4/58 o 

pow. 0,0477 ha  w Spale/.  

15. Rozpatrzenie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działania Dyrektora Publicznej 

Szkoły Podstawowej im. Juliana Tuwima w Inowłodzu. 

16. Rozpatrzenie uchwały w sprawie Statutu Gminy Inowłódz.  

17. Informacja o realizacji uchwał Rady Gminy Inowłódz podjętych w I półroczu 2019 r. 

18. Informacja o realizacji wniosków zgłoszonych na XI sesji Rady Gminy Inowłódz. 

19. Interpelacje i zapytania. 

20. Wnioski Komisji, wolne wnioski i informacje.  

21. Zamknięcie obrad XIV sesji VIII kadencji Rady Gminy Inowłódz. 

 

Ad. 1  

Pan Przewodniczący Rady Gminy Inowłódz Robert Pawłowski otworzył obrady XIV sesji VIII 

kadencji, powitał wszystkich obecnych na sali oraz mieszkańców i internautów, którzy 

korzystają z bezpośredniej transmisji w sieci. Przypomniał zebranym o obowiązujących 

przepisach z zakresu ochrony danych osobowych.  

 

Ad. 2 

Pan Przewodniczący na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad sesji. 

Nieobecni radni Piotr Kamiński i Marek Leszczyński usprawiedliwili swoją nieobecność.   

 

Ad. 3 

Porządek obrad został jednogłośnie przyjęty.  

 
Ad. 4  

Protokół z obrad XI sesji Rady Gminy Inowłódz został jednogłośnie przyjęty.  

Protokół z obrad XII sesji Rady Gminy Inowłódz został jednogłośnie przyjęty. 

Protokół z obrad XIII sesji Rady Gminy Inowłódz został jednogłośnie przyjęty 

 

Ad. 5 

Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie między sesjami. 

Pan Przewodniczący przedstawił korespondencję, jaka wpłynęła do Biura Rady w okresie 

międzysesyjnym a następnie złożył informację nt. swej działalności za ten czas (udział 

w spotkaniach, uroczystościach, dyżury).   

 

Ad. 6  

Informacja Wójta o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami. 

Pan Przewodniczący poinformował, że radni otrzymali powyższą informację                               

wraz z materiałami na sesję. Stanowi ona załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

Radny Zbigniew Niemiec przypomniał, że 26 lipca br. został złożony wniosek o dofinansowanie 

projektu „Kompleksowa termomodernizacja, w tym instalacja paneli fotowoltaicznych, pomp 

ciepła wraz z niezbędną infrastrukturą w budynku Publicznej Szkoły Podstawowej 

w Brzustowie”. Zapytał, w jakim terminie można się spodziewać odpowiedzi na wniosek, 

czy został on pozytywnie zaopiniowany, czy nie?  

Pan Wójt wyjaśnił, że nie może precyzyjnie odnieść się do wniosku Pana radnego, ponieważ 

są to terminy instrukcyjne. Dodał, że liczy na to, iż w najbliższych miesiącach a może nawet 

tygodniach, odpowiedź na to pytanie będzie możliwa. W ramach tego programu złożono 

2 wnioski – jeden na termomodernizację Ośrodka Zdrowia w Inowłodzu a drugi dla szkoły 

w Brzustowie. Patrząc na alokację środków, jaka jest w tym działaniu i na ilość wniosków jakie 
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wpłynęły, jest spora szansa, tym bardziej, że wniosek od strony formalnej, ten dotyczący szkoły 

w Brzustowie, już wcześniej był sprawdzany i powinien być uwzględniony do dofinansowania. 

Pan Wójt dodał, że na bieżąco będzie w tej sprawie informował radnych.    

 

Ad. 7  

Informacja z działalności edukacyjnej szkół z terenu Gminy Inowłódz za rok szkolny 

2018/2019. 

Pan Przewodniczący poinformował, że radni otrzymali sprawozdania z działalności Szkół 

Podstawowych w Brzustowie, Inowłodzu i Królowej Woli.  

Do przedłożonych sprawozdań nie zgłoszono uwag ani zapytań, wobec czego 

Pan Przewodniczący poprosił o stanowiska Komisji Stałych. 

Komisje Stałe jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowały przedłożone sprawozdania.  

 

Sprawozdania z działalności Szkół Podstawowych w Brzustowie, Inowłodzu i Królowej Woli  

stanowią załączniki nr 4, 5, 6  do niniejszego protokołu. 

Ww. sprawozdania Rada Gminy Inowłódz przyjęła do aprobującej wiadomości. 

 

Ad. 8  

Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Inowłódz za I półrocze 2019 r. 

Pan Przewodniczący poinformował, że powyższe sprawozdanie radni otrzymali wraz 

z materiałami na sesję. 

Następnie odczytał Uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi 

Nr III/229/2019 z dnia 24 września 2019 r. w sprawie opinii dotyczącej informacji z przebiegu 

wykonania budżetu Gminy Inowłódz za I półrocze 2019 r. 

 

Pan Przewodniczący poprosił o stanowiska Komisji Stałych.  

Komisje Stałe jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowały powyższe sprawozdanie. 

Wobec braku pytań Pan Przewodniczący poinformował, że Rada Gminy Inowłódz przyjęła 

do aprobującej wiadomości sprawozdanie z wykonania budżetu za I półrocze 2019 r. 

Powyższe sprawozdanie stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 9  

Rozpatrzenie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata                 

2019-2035. 

Projekt uchwały przedstawiła Pani Skarbnik. 

Pan Przewodniczący poprosił o stanowiska Komisji Stałych. 

Komisje Stałe jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowały powyższy projekt uchwały. 

 

Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały a następnie poddał go pod głosowanie. 

W dalszej części nastąpiło elektroniczne głosowanie imienne. Za przyjęciem proponowanego 

projektu uchwały głosowało 13 radnych. 

Uchwała Nr XIV/82/19 stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 10 

Rozpatrzenie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Inowłódz na rok 2019.  

Projekt uchwały przedstawiła Pani Skarbnik. 
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Pan Przewodniczący poprosił o stanowiska Komisji Stałych. 

Komisje Stałe jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowały powyższy projekt uchwały. 

 

Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały a następnie poddał go pod głosowanie. 

W dalszej części nastąpiło elektroniczne głosowanie imienne. Za przyjęciem proponowanego 

projektu uchwały głosowało 13 radnych. 

Uchwała Nr XIV/83/19 stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

 

Pan Przewodniczący ogłosił 15-sto minutową przerwę. Po przerwie obecnych było 13 radnych. 

 

Ad. 11 

Rozpatrzenie uchwały w sprawie „Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego przy 

ul. Podleśnej /ul. Władysława Komara/ul. Janusza Kusocińskiego w miejscowości Spała 

w gminie Inowłódz”. 

Projekt uchwały przedstawił Pan Marek Iskierka. 

Pan Przewodniczący poprosił o stanowiska Komisji Stałych. 

Komisje Stałe jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowały powyższy projekt uchwały. 

 

Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały (przepisy wprowadzające oraz przepisy 

końcowe) a następnie poddał go pod głosowanie. 

W dalszej części nastąpiło elektroniczne głosowanie imienne. Za przyjęciem proponowanego 

projektu uchwały głosowało 13 radnych. 

Uchwała Nr XIV/84/19 stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 12 

Rozpatrzenie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego fragmentu miejscowości Spała w Gminie Inowłódz – rejon 

błoni nadpilicznych.  

Projekt uchwały przedstawił Pan Marek Iskierka. 

Pan Przewodniczący poprosił o stanowiska Komisji Stałych. 

Komisje Stałe jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowały powyższy projekt uchwały. 

 

Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały a następnie poddał go pod głosowanie. 

W dalszej części nastąpiło elektroniczne głosowanie imienne. Za przyjęciem proponowanego 

projektu uchwały głosowało 13 radnych. 

Uchwała Nr XIV/85/19 stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 13 

Rozpatrzenie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości                   

/pow. 0,0144 ha z dz. nr 582/1 w Brzustowie/. 

Projekt uchwały przedstawiła Pani Janina Gostyńska. 

Radny Janusz Wilkowiecki zapytał jak jest umiejscowiony teren przeznaczony do dzierżawy? 

Czy z którejkolwiek strony przylega do granic działki, czy jest posadowiony w środku działki? 

Pani Janina Gostyńska wyjaśniła, że wieża zlokalizowana będzie na działce gminnej, 

położonej za torami kolejowymi w Brzustowie, po dawnym SK-rze. Działka ma powierzchnię 

80 arów i ½ tej działki jest przedmiotem dzierżawy. Stacja będzie usadowiona w połowie działki 

przy samych torach i nie będzie wpływać negatywnie na pozostały teren tej działki. Pozostały 
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teren może być przedmiotem dzierżawy. Charakter nieruchomości – pod usługi, czyli można 

na niej prowadzić działalność gospodarczą.    

Radny Janusz Wilkowiecki kontynuując zapytał, czy dojazd do tej działki będzie przez teren 

gminny, czy trzeba będzie ustanowić służebność na dojazd? 

Pani Janina Gostyńska odpowiedziała, że jeżeli chodzi o dojazd, to jest odpowiedni zapis  

w umowie, który wskazuje, iż dzierżawiony będzie teren z dojazdem do wieży.  

Pan Przewodniczący poprosił o stanowiska Komisji Stałych. 

Na posiedzeniu Komisji Budżetu, Mienia i Gospodarki Komunalnej 2 radnych głosowało 

za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały, 1 radny wstrzymał się od głosu.  

Na posiedzeniu Komisji Przestrzennego Zagospodarowania Gminy, Infrastruktury i Ochrony 

Środowiska oraz Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu projekt powyższej uchwały został 

jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowany.  

Na posiedzeniu Komisji Rolnictwa, Gospodarki Żywnościowej i Spraw Terenowych 1 radny 

głosował za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały, 4 radnych wstrzymało się od 

głosu.  

 

Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały a następnie poddał go pod głosowanie. 

W dalszej części nastąpiło elektroniczne głosowanie imienne. Za przyjęciem proponowanego 

projektu uchwały głosowało 11 radnych, 1 radny głosował przeciw, 1 radny wstrzymał się 

od głosu. 

Uchwała Nr XIV/86/19 stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 14 

Rozpatrzenie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości /dz. nr 4/58                       

o pow. 0,0477 ha  w Spale/.  

Projekt uchwały przedstawiła Pani Janina Gostyńska. 

Radna Ewa Korzeniewska przypomniała, że zarówno na posiedzeniu Komisji 

Zagospodarowania Przestrzennego, jak i Komisji Oświaty wnioskowała, by członkowie komisji 

wstrzymali się od pozytywnego opiniowania projektu tej uchwały, ponieważ po wizji w terenie 

okazało się iż na terenie nieruchomości przeznaczonej do sprzedaży znajdują się nielegalne 

naniesienia. Zdaniem radnej należy najpierw uregulować stan prawny nieruchomości 

przeznaczonej do sprzedaży, nie wolno sprzedawać jej z obcymi naniesieniami a jeżeli nie, 

to gmina wydzielając tę działkę, nie powinna tych niesień zawierać  w granicach przedmiotowej 

działki. Radna wnioskowała, aby wstrzymać się od podjęcia decyzji o zbyciu dz. nr 4/58 

w Spale, do czasu uregulowania stanu nielegalnych naniesień, które się na niej znajdują 

i dopiero później zastanowić się co uczynić z tą nieruchomością.  

Pan Przewodniczący odpowiedział, że radni wyrażą swoją wolę podczas głosowania nad 

projektem uchwały. 

Następnie głos zabrał Pan Wójt, który powiedział, że ta sprawa ma trochę dłuższą historię 

i zaistniały w ostatnich dniach nowe okoliczności o których informował na posiedzeniach 

Komisji Stałych przed sesją. Jednak na początek trochę historii – były wnioski od prywatnych 

osób, które dowiedziały się, że Gmina przestała tę nieruchomość eksploatować, również w tym 

czasie trwały rozmowy z parafią w Spale na temat ewentualnej zamiany tej nieruchomości na 

działkę którą Gmina ma użyczoną (część parku, róg działki między ul. Wojciechowskiego 

i Mościckiego). W związku z tym postanowiono wydzielić geodezyjnie przedmiotową 

nieruchomość, bo zarówno ewentualna sprzedaż, czy zamiana powinna być poprzedzona tego 

typu działaniem. Jedna z tych opcji, czyli zamiana stała się w międzyczasie niemożliwa 

ze względu na to, że parafia nie otrzymała zgody od kurii biskupiej na takie rozporządzenie 

tym majątkiem. Dosłownie w ostatnich dniach, już po przesłaniu radnym porządku obrad 
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i projektu uchwały, wpłynęło pismo od przedstawiciela parafii, obecnego na sesji księdza 

proboszcza ze Spały o rozważenie możliwości użyczenia tej nieruchomości na potrzeby 

związane z funkcjonowaniem parafii. W związku z tymi okolicznościami, jak i potrzebą o której 

mowa była na posiedzeniach komisji, takiego szerszego zastanowienia się nad tą sprawą, tymi 

wątpliwościami, które zgłosiła radna Ewa Korzeniewska, warto by było po prostu nie wyrażając 

zgody na sprzedaż tej nieruchomości zostawić sprawę w takim stanie w jakim jest do chwili 

obecnej, rozważyć te nowe okoliczności na spokojnie i podjąć stosowną decyzję w terminie 

późniejszym. 

Radna Ewa Korzeniewska dodała, iż zgadza się z Panem Wójtem, ale cały czas będzie 

pilnować, by uregulować stan prawny tych naniesień – czy pod dzierżawę, czy pod sprzedaż, 

o tym zadecyduje Rada w późniejszym terminie, jednak niech to będzie uregulowane.  

Pan Przewodniczący poprosił o stanowiska Komisji Stałych. 

Na posiedzeniu Komisji Budżetu, Mienia i Gospodarki Komunalnej obecnych było 3 radnych 

i 3 radnych głosowało przeciwko projektowi powyższej uchwały.    

Komisja Przestrzennego Zagospodarowania Gminy, Infrastruktury i Ochrony Środowiska 

jednogłośnie wstrzymała się od opiniowania powyższego projektu uchwały do czasu usunięcia 

nielegalnych naniesień, jakie znajdują się na nieruchomości gminnej nr 4/58 w Spale.  

Komisja Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu jednogłośnie wstrzymała się od opiniowania 

powyższego projektu uchwały do czasu usunięcia nielegalnych naniesień, jakie znajdują się 

na nieruchomości gminnej nr 4/58 w Spale. 

Na posiedzeniu Komisji Rolnictwa, Gospodarki Żywnościowej i Spraw Terenowych 5 radnych 

wstrzymało się od głosu przy opiniowaniu powyższej uchwały.   

      

Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały a następnie poddał go pod głosowanie. 

W dalszej części nastąpiło elektroniczne głosowanie imienne.  

Pan Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały 13 głosami przeciw został odrzucony.  

 

Ad. 15 

Rozpatrzenie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działania Dyrektora Publicznej Szkoły 

Podstawowej im. Juliana Tuwima w Inowłodzu. 

Projekt uchwały przedstawił Pan Sekretarz.  

Pan Przewodniczący poprosił o stanowiska Komisji Stałych. 

Komisje Stałe jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowały powyższy projekt uchwały, uznający 

skargę za bezzasadną. 

 

Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały a następnie poddał go pod głosowanie. 

W dalszej części nastąpiło elektroniczne głosowanie imienne. Za przyjęciem proponowanego 

projektu uchwały głosowało 11 radnych, 2 radnych wstrzymało się od głosu. 

Uchwała Nr XIV/87/19 stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 16 

Rozpatrzenie uchwały w sprawie Statutu Gminy Inowłódz.  

Projekt uchwały szczegółowo omówił Pan Przewodniczący. Następnie poprosił o stanowiska 

Komisji Stałych.  

Komisje Stałe jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowały powyższy projekt uchwały. 

 

Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały (przepisy wprowadzające oraz przepisy 

końcowe) a następnie poddał go pod głosowanie. 
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W dalszej części nastąpiło elektroniczne głosowanie imienne. Za przyjęciem proponowanego 

projektu uchwały głosowało 13 radnych. 

Uchwała Nr XIV/88/19 stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu. 

 

Protokół obecności oraz głosowania imiennego z XIV sesji VIII kadencji Rady Gminy Inowłódz 

stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu.  

 

Ad. 17 

Informacja o realizacji uchwał Rady Gminy Inowłódz podjętych w I półroczu 2019 r. 

Pan Przewodniczący poinformował, że powyższą informację radni otrzymali 

wraz z materiałami na sesję i stanowi ona załącznik nr 16 do niniejszego protokołu.  

Radna Ewa Korzeniewska wskazała na oczywisty błąd pisarski w punkcie 11, powinno być                 

„na okres od dnia 1.03.2019 r. do dnia 29.02.2024 r.”  

Pan Przewodniczący poprosił o stanowiska Komisji Stałych. 

Komisje Stałe jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowały powyższą informację.  

Informacja o realizacji uchwał Rady Gminy Inowłódz podjętych w I półroczu 2019 r. została 

przyjęta do aprobującej wiadomości Rady Gminy Inowłódz. 

 

Ad. 18 

Informacja o realizacji wniosków zgłoszonych na XI sesji Rady Gminy Inowłódz. 

Pan Przewodniczący poinformował, że powyższą informację radni otrzymali 

wraz z materiałami na sesję. Stanowi ona załącznik nr 17 do niniejszego protokołu.  

Do powyższej informacji nie zgłoszono uwag ani zapytań.  

 

Ad. 19 

Interpelacja i zapytania. 

1) Radny Piotr Krotosz zapytał, czy w 2019 r. Gmina wywiąże się z terminu wymiany 

punktów świetlnych na nowoczesne ledowe, ponieważ mija on bodajże z końcem 

października?  

Pan Wójt wyjaśnił, że na 2019 r. planowana jest wymiana lamp na starych punktach 

świetlnych. Trochę opóźniła się sytuacja ze względu na procedurę odwoławczą z jaką trzeba 

było sobie poradzić, ale do tej pory nie ma wniosku od wykonawcy robót o ewentualnym 

przedłużeniu, przynajmniej tego etapu działań, który będzie polegał na usunięciu starej oprawy 

razem z tym urządzeniem ją podtrzymującym i podłączeniu nowej. Dodał, że jest tych punktów 

świetlnych 860 i liczy, iż do końca roku uda się te wszystkie lampy wymienić a w przyszłym 

roku przygotować i przeprowadzić rozbudowę ponad 500 lamp, które są zaplanowane 

w ramach tego zadania.  

2) Radna Ewa Korzeniewska zapytała, do kiedy ma być wykonane ogrodzenie 

zabytkowego parku w Spale? Na jaki okres przewidziane jest zakończenie 

inwestycji? 

Pan Wójt odpowiedział, iż z tego co pamięta wykonanie inwestycji przewidziane jest do końca 

listopada br.  

Radna dodała, że chciałaby zgłosić wątpliwości mieszkańców co do jakości 

wykonanego ogrodzenia, ponieważ ich zdaniem nie będzie to ochrona przed dzikami, 

to ogrodzenie nie zatrzyma dzików.   

Pan Wójt poprosił, by zaczekać aż inwestycja zostanie zrealizowana do końca i wtedy 

oczywiście, jeśli będą uwagi to będzie można się do nich odnieść. Cały czas prowadzone są 

prace ziemne i pewnie projektant, przewidział to jak należy, bo przecież głównym celem tego 

ogrodzenia jest uniemożliwienie wejścia dzikom na teren parku.  
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Radna zapytała, czy Gmina „myśli” o zanieczyszczeniu powietrza? Zaczęła się jesień, 

palenie w piecach i daje się zauważyć duże zanieczyszczanie powietrza. Czy Gmina ma 

jakieś plany w tej sprawie? Czy podjęła jakieś działania w tej kwestii?  

Pan Wójt odpowiedział, że podejmowane są działania w tej kwestii – rozbudowywana jest sieć 

gazowa a głównym jej celem jest wymiana źródeł ciepła na ekologiczne. Nitka będzie 

poprowadzona przez Królową Wolę do Inowłodza. W Spale dostęp do gazu ma zapewniona 

lewobrzeżna część tej miejscowości, natomiast trwają uzgodnienia i prace projektowe dla 

podłączenia prawobrzeżnej części Spały. Gmina prowadzi 3-cią edycję naboru na wymianę 

źródeł ciepła na nowe, czyli instalacje OZE. Dodał, że zachęca się mieszkańców by skorzystali 

z tych projektów. Ponadto prowadzona była szeroka akcja promocyjna dla rządowego 

programu „Czyste powietrze”. Pan Wójt wyraził przekonanie, że małymi krokami, poprzez 

prowadzone działania, sytuacja w najbliższym czasie zapewne ulegnie poprawie.  

Radna Ewa Korzeniewska zapytała, czy został zrealizowany wniosek z posiedzenia 

Komisji Zagospodarowania Przestrzennego z 5 września br. tj., czy  gmina wystąpiła 

z wnioskiem do właściciela terenu położonego za pomnikiem żubra w Spale 

o uprzątnięcie swojej nieruchomości? 

Pan Wójt wyjaśnił, że jeśli nie ma odpowiedzi na ten wniosek w przesłanej informacji, to pismo 

nie zostało przesłane, w najbliższym czasie zostanie złożone.  

Radna Ewa Korzeniewska przypomniała, że Komisja Przestrzenna wnioskowała również 

o ograniczenie ruch ciężkiego sprzętu budowalnego na nowowybudowanym deptaku 

w Spale, bo teraz jeżdżą tamtędy wywrotki z materiałami budowalnymi. 

Pan Wójt odparł, że jest to droga dojazdowa do tych posesji, jednocześnie stanowiąca deptak. 

W sytuacji, kiedy nie było tam prawie posesji, które korzystały z tego ciągu komunikacyjnego 

jako drogi, był względny spokój. W tej chwili w sytuacji realizacji prac budowlanych takie 

problemy się pojawiają. Pan Wójt zapewnił, że po każdej interwencji prosi się mieszkańców 

i apeluje do nich, aby jeździć przez osiedle, ale wiadomo, że Ci inwestorzy i firmy dla nich 

pracujące idą „na łatwiznę” i zdarzają się przypadki, że jeżdżą tą drogą. Zabronić formalnie im 

tego niestety nie można, można się jedynie odwoływać do zdrowego rozsądku.  

3) Radny Janusz Wilkowiecki, zgłosił wątpliwość dotyczącą sposobu wykonania 

ogrodzenia parku w Spale. Zdaniem radnego dolny drewniany element tego 

ogrodzenia nie zda egzaminu i należałoby pomyśleć o wymianie go na metalowy.  

Pan Wójt odrzekł, że nie chciałby dyskutować z rozwiązaniami jakie projektant zaproponował, 

ponieważ one musiały być uzgodnione z konserwatorem zabytków i to, że jest drewno a nie 

metal, to też wynikało z tych uzgodnień. Poprosił, by zaczekać i zobaczyć jak to ogrodzenie 

sprawdzi się w praktyce. Jeżeli się okaże, że kantówki zostaną uszkodzone na pewno będą 

poszukiwane inne rozwiązania. Cała inwestycja jest na gwarancji.    

 

Ad. 20 

Wnioski Komisji, wolne wnioski i informacje. 

1) Radna Ewa Korzeniewska wnioskowała o przygotowanie projektu uchwały 

w sprawie logo Gminy Inowłódz. Dodała, iż w związku z podjęciem uchwały 

o Statucie Gminy Inowłódz, z której zapisów wyeliminowano herb Inowłodza, ma 

pytanie do radcy prawnego: „ Czy można używać tego herbu na pismach, itp.?”   

Pani Beata Janik odpowiedziała: „Proszę Państwa, nie nazywajmy tego co mamy herbem, 

bo to herbem nie jest, natomiast jeżeli chcemy nadal tego znaku używać, to oczywistym jest, 

że tak jak rozmawialiśmy, taka uchwała o logo powinna być przyjęta. Myśmy w czasie przerwy 

rozmawiali z Panem Przewodniczącym o szerszej konwencji, gdzie ten znak, na jakich 

dokumentach znak możemy wykorzystywać, w jakiej formie, także jak najbardziej taka 

uchwała jest konieczna”. 
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Pan Przewodniczący dodał, iż rozmawiał z Panią Mecenas, że być może przygotowany będzie 

taki dokument, który nazywa się szablon identyfikacji graficznej, czyli określenie konkretnych 

znaków, czy konkretnych wzorów znaków, które będą w różnych sytuacjach używane. 

Zapewnił, że w najbliższym czasie taki dokument będzie opracowany i konkretna uchwała 

przygotowana, żeby uporządkować te sprawy, które nie znalazły się w statucie, bo po prostu 

w statucie już znaleźć się nie mogły. 

2) Radny Piotr Gawęda wnioskował o naprawę barierek zabezpieczających 

na mostku drogi z Brzustowa do Spały (przy leśniczówce) i wycięcie gałęzi 

na zakręcie tej drogi, które ograniczają widoczność.  

3)  Radna Mirosława Olas wnioskowała, by przypomnieć władzom powiatowym 

o potrzebie pilnej naprawy chodnika w Brzustowie -  uzgodniono, iż radni wraz 

z Panem Wójtem spotkają się w tej sprawie z przedstawicielem Zarządu Dróg 

Powiatowych.  

4) Radny Zbigniew Niemiec wnioskował o: 

• wykoszenie poboczy przy drogach gminnych w Brzustowie i Dąbrowie; 

• zwrócenie się do Zakładu Energetycznego o przegląd sieci energetycznej 

(głównie przycięcie gałęzi drzew wrastających w sieć energetyczną) 

w Brzustowie i Dąbrowie.  

 

Następnie głos zabrał ks. Dariusz Łosiak ze Spały, który przedstawił informację w sprawie 

użyczenia działki nr 4/58 dla parafii w Spale.   

Pan Przewodniczący wyjaśnił, że poprzez odrzucenie projektu uchwały o sprzedaży                            

dz. nr 4/58 w Spale ta kwestia będzie dalej procedowana i pewnie decyzje zapadną 

w niedługim czasie.  

 

Na koniec zabrał głos Pan Wójt, który poinformował, że w miesiącu wrześniu we wszystkich 

sołectwach na terenie Gminy Inowłódz, odbywają się zebrania sołeckie poświęcone 

rozdysponowaniu funduszu sołeckiego na 2020 r. Podziękował radnym, sołtysom 

i mieszkańcom, którzy biorą w  nich udział. Zapewnił, że wszystkie wnioski zgłaszane przez 

mieszkańców zostaną spisane i przekazane do możliwie jak najszybszej realizacji przez 

pracowników Urzędu Gminy. Następnie przekazał informację o tym, iż w ostatnich dniach 

dotarła do Urzędu Gminy wiadomość o możliwości składania wniosków do Regionalnego 

Programu Operacyjnego na zadania związane z modernizacją placówek oświatowych, 

szczególnie tych, które nieco zmieniają swoją funkcję po reformie oświaty, dlatego też będzie 

przygotowywany zakres zadań do ostatniego etapu modernizacji placówki, w której mieściło 

się gimnazjum do ubiegłego roku szkolnego a gdzie dziś jest tylko Szkoła Podstawowa 

w Inowłodzu. Czasami zdarzają się uwagi, że coś się tam w Gminie dzieje, coś się planuje, 

robi, składa się wnioski i nie informuje o tym radnych – być może taka sytuacja miała miejsce, 

natomiast jest to tylko wynikiem sytuacji, gdzie Urząd Gminy otrzymuje taką informację i często 

tak, że za 4,5 dni trzeba mieć już dokument, trzeba mieć już wniosek, tak to się dzieje. Może 

się to nie podobać, ale w ramach buntu można nie złożyć wniosku i nie dać sobie szansy na 

skorzystanie z dofinansowania, albo przystępować do projektu najszybciej jak się da. Pan Wójt 

zadeklarował, że na najbliższe posiedzenie Komisji Oświaty, być może na sesję przedstawi 

jak wyglądają przewidywane finanse, jeżeli chodzi o funkcjonowanie placówek oświatowych 

w odniesieniu do subwencji jaką Gmina otrzymuje, bo na pewno to co się wydarzyło w związku 

z wygaszeniem gimnazjów w tej materii określony wpływ na finanse Gminy będzie miało. 

Ponadto w ostatnich dniach zostały podpisane umowy na dofinansowanie 2 inwestycji 

drogowych – droga do Konewki i 3 drogi na osiedlu Ogród w Spale. Gmina otrzymała 50 % 

dofinansowania na realizację tych inwestycji i w przyszłym roku, jedna do końca lipca a druga 
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do końca sierpnia ma być zrealizowana. Kończąc swoją wypowiedź Pan Wójt zaprosił 

wszystkich na  XIV Powiatowe Święto Ziemniaka, które odbędzie się 28 września br. 

w Brzustowie. 

 

Ad. 21 

Pan Przewodniczący zamknął obrady XIV sesji VIII kadencji Rady Gminy Inowłódz o godzinie 

1540.       

          

 

 

 Przewodniczący Rady Gminy Inowłódz 

 

             Robert Pawłowski 
 

 

 

Protokołowała:   

Małgorzata Mierzwa 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Zgodnie z art. 20 ust 1b ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (tj. Dz. U z 2019 r. poz. 506) 
nagranie z sesji dostępne jest w Biuletynie Informacji Publicznej Gminy Inowłódz oraz na stronie internetowej Gminy 
Inowłódz.  


